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Nie będzie nowej siedziby 
dla OSP

Remont kościoła 
w Skułach 

\\\ MILANÓWEK

Na środowym posiedzeniu 
Rada Miasta odrzuciła  
projekt uchwały w sprawie  
przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu 
zagospodarowania 
przestrzennego terenu OSP. 
Tym samym wstrzymano 
budowę nowej siedziby  
dla Ochotniczej Straży Pożarnej, 
a także straży miejskiej i stacji 
ratownictwa medycznego.  

W ładze milanowskiej OSP liczą,  
że uda się dojść do porozumie-

nia i strażnica jednak powstanie.
– Zamierzam zaprosić na spotkanie 

na neutralnym gruncie przedstawicieli 
Rady Miasta i pana burmistrza Piotra 
Remiszewskiego, aby jednak możliwe 
stało się rozpoczęcie tej ważnej dla 
mieszkańców inwestycji – mówi Sła-
womir Wieleciński, prezes Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Milanówku. 

Podczas posiedzenia Rady Miasta 
Sławomir Wieleciński nie został do-
puszczony do głosu przez przewod-
niczącą Jolantę Nowakowską. Po gło-
sowaniu – podobnie jak inni strażacy 
– opuścił salę.

– Jestem zawiedziony, nie usłysza-
łem jednego racjonalnego argumentu, 
dlaczego nie? Mam wrażenie, że komisja 

powiedziała: nie, bo nie – dodaje Piotr 
Pliszewski, wiceprezes OSP. – Jaki więc 
jest powód? Rada przeciwko wszyst-
kiemu, co chce burmistrz, a burmistrz 
przeciwko wszystkiemu, co chce rada? 
Dopóki między sobą nie zrobią porząd-
ku, to nie będzie w mieście dobrze. 

W głosowaniu projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu OSP udział wzięli 
m.in. radni (od lewej): Piotr Napłoszek, Jaromir Chojecki, Witold Mossakowski, 
Jolanta Nowakowska i Janina Moława

Rekreacja i zieleń
Teren nad Utratą ma ulec zmianie

\\\ PRUSZKÓW

Władze Pruszkowa podpisały umowę na zagospodarowanie 
terenów wzdłuż rzeki Utraty. Koszt zadania wynosi ponad  
2,6 miliona złotych. Kolejny akcent troski o zieleń to sadzenie 
drzew wraz z dziećmi.

Wieżę drewnianego kościoła z Skułach na potrzeby remontu zdjęto  
i postawiono obok. Wygląda jak kapliczka

FO
T. 

UR
ZĄ

D 
M

IA
ST

A 
PR

US
ZK

OW
A

\\\ ŻABIA WOLA

dokończenie na str. 3
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AKTUALNOŚCI

\\\ MILANÓWEK

Na poniedziałkowym 
posiedzeniu Rada Miasta  
nie zmieniła porządku obrad 
i nie odbyło się ponowne 
głosowanie projektu uchwały, 
która pozwoliłaby rozpocząć 
realizacje budowy nowoczesnej 
strażnicy OSP.  

T ego dnia miasto otrzymało ponad 
9,5 mln zł z Rządowego Funduszu 

Polski Ład na dofinansowanie budowy. 
To był powód zgłoszenia przez zastępcę 
burmistrza Ryszarda Rabana wniosku o 
ponowne głosowanie uchwały odrzu-
conej w zeszłym tygodniu przez Radę 
Miasta.  

Budowa nowoczesnej strażnicy 
OSP, czyli Centrum Bezpieczeństwa, 
może naruszać ustawę o wychowa-
niu w trzeźwości – takie obawy miała 
radna Janina Moława. Dlatego powie-
działa, że chce dokładnie zapoznać się 
z projektem, na który miasto otrzyma-
ło dotację, zanim zagłosuje za ponow-
nym głosowaniem uchwały, która to  
umożliwi. 

Uchwała, która mogła być głoso-
wana na tym posiedzeniu Rady Miasta, 
dotyczyła jednak tylko wyrażenia zgody 
na przystąpienie do zmiany miejsco-
wego planu zagospodarowania prze-

strzennego terenu OSP. Jest to warunek 
rozpoczęcia realizacji tego projektu. Do-
kument nie dotyczył natomiast samego 
projektu strażnicy. Dodajmy, że ma ona 
być siedzibą także dla straży miejskiej 
i ratowników medycznych, a więc sku-
piając w jednym miejscu wszystkie służ-
by, stać się Centrum Bezpieczeństwa 
miasta.     

\\\   Ośmiu, a teraz czterech 
przeciw

W zeszłym tygodniu Rada Mia-
sta głosami ośmiu radnych odrzuciła 
uchwałę, a więc zablokowała projekt 
powstania nowoczesnego budynku 
w miejscu starej, przeznaczonej do 
rozbiórki strażnicy OSP. Jedynym ra-

cjonalnym powodem jaki padł pod-
czas tamtej sesji, były finanse. Całość 
inwestycji to ponad 11 mln. zł. Dota-
cja, jaką wtedy otrzymało miasto od 
Samorządu Mazowsza, wynosiła tylko  
4 mln. zł.  

W poniedziałek, kiedy ten prob-
lem został rozwiązany dzięki dotacji z 
Polskiego Ładu, radna Janina Moława 
na posiedzeniu Rady Miasta wyraziła 
swoje, zaniepokojenie czy Centrum 
Bezpieczeństwa nie naruszy ustawy o 
trzeźwości. Zdaniem radnej w nowym 
budynku OSP ma być sala balowa, a więc 
będą odbywać się tam imprezy, a prze-
cież obok jest przedszkole. 

Obaw radnej nie rozwiał zastępca 
burmistrza Ryszard Raban, zapewnia-
jąc, że w projekcie jest tylko sala konfe-
rencyjna. Mimo to Rada Miasta głosami 
czterech radnych odrzuciła wniosek o 
ponowne głosowanie uchwały. 

\\\   Czas na 9 milionów
Jeśli Milanówek chce wykorzystać 

dotacje, liczy się każdy dzień. Inwestycję 
trzeba przeprowadzić w określonym 
czasie. A sam proces uprawomocnienia 
zmiany w planie miejscowego zagospo-
darowania jako warunek rozpoczęcia 
inwestycji, może trwać nawet rok. Dla-
tego tak ważny jest czas.

– Złożyłem do biura Rady Miasta 
wniosek o zwołanie dodatkowej sesji 

Rady Miasta – powiedział w poniedzia-
łek wieczorem po głosowaniu Rady 
Miasta radny Kamil Bialik. – W piśmie 
zawarłem porządek obrad, w którym 
jest podjęcie uchwały o przystąpieniu 
do zmiany miejscowego planu zagospo-
darowania przestrzennego na terenie 
OSP. Ten wniosek jest zgodny z ustawą o 
samorządzie gminnym. Ustawa zakłada, 
że jeżeli pod wnioskiem podpisze się co 
najmniej jedna czwarta ustawowego 
składu Rady Miasta, to przewodniczą-
cy jest zobowiązany do zwołania sesji 
w ciągu siedmiu dni od dnia złożenia 
wniosku. Nie chcę, aby nasze miasto 
straciło ponad 13 mln zł – podkreślił 
radny Bialik. 

Pod wnioskiem podpisali się tak-
że radni Galińska, Ołpiński, Piotrowski 
oraz Młynarska, czyli więcej niż jedna 
czwarta składu Rady Miasta. 

Na znak protestu przeciw odrzu-
ceniu zmiany w porządku sesji, która 
umożliwiłaby głosowanie, a więc przy-
jęcie uchwały i uruchomienie procesu 
pozyskania dotacji budowy nowej straż-
nicy OSP, kilku radnych opuściło sesję. 
Kiedy radni wyszli z sali, nie było już 
quorum. 50 sesja Rady Miasta Milanów-
ka nie została zakończona. 

\\\   Spotkanie  
dla porozumienia

Przed sesją Rady Miasta w strażnicy 
OSP prezes OSP Sławomir Wieleciński 
zorganizował spotkanie, na które zostali 
zaproszeni: burmistrz Piotr Remiszew-
ski – inicjator budowy Centrum Bezpie-
czeństwa oraz radni, przede wszystkim 
ci krytycznie nastawieni do projektu 
nowego OSP. 

Idea spotkania narodziła się w 
zeszłym tygodniu po tym, jak głosami 
ośmiu radnych odrzucono zmiany w 
projekcie miejscowego planu zagospo-
darowania. Celem spotkania w OSP było 
wypracowanie wspólnej drogi do tego, 
aby nowa strażnica powstała. Radna 
Janina Moława i kilku innych radnych 
głosujących przeciw uchwale, na spot-
kanie nie przybyli.

Beata Pawłowicz 

Rada Miasta nie głosowała

\\\ PRUSZKÓW

Smutna wiadomość  
dla społeczności powiatu 
pruszkowskiego. W wieku 
58 lat zmarła wieloletnia 
radna powiatowa Urszula 
Wojciechowska.

K ażda śmierć niesie ze sobą ból i 
cierpienie dla najbliższych oraz 

znajomych. Przez wiele lat Urszula 
Wojciechowska była obecna w życiu 
społecznym powiatu pruszkowskiego. 
Była radną III, IV, V i VI kadencji. W tym 
czasie pełniła funkcje członka zarządu, 
przewodniczącej oraz wiceprzewodni-
czącej rady powiatu. Przez 23 lata btła 
dyrektorem Zespołu Szkół w Otrębu-
sach. W ostatnim czasie pełniła funkcję 
zastępcy wójta gminy Michałowice.

Informacja o śmierci Urszuli Woj-
ciechowskiej niesie ze sobą smutek. – W 
pewne zdarzenia na prawdę trudno jest 
uwierzyć... Dzisiaj w nocy zmarła nasza 
Koleżanka – Urszula Wojciechowska... 
Uśmiechnięta, pełna dobra i humoru...  

Z planami na przyszłość oraz pomy-
słami na życie... Rodzinie i Najbliższym 
składam wyrazy najgłębszego współ-
czucia – napisał starosta pruszkowski 
Krzysztof Rymuza.

Wiele osób ceniło i doceniało jej 
pracę. Chętnie dzieliła się doświadcze-
niem i angażowała w sprawy samorzą-
dowe. – Była dobrym, ciepłym, pełnym 
pasji człowiekiem. Ofiarowała nam 
swoja wiedzę, umiejętności, zrozumie-
nie spraw oświatowych, zaangażowa-
nie, miłość dla dzieci. Sprawy potoczyły 
sie jednak inaczej. Cześć Jej Pamięci – 
wspominała wójt gminy Michałowice 
Małgorzata Pachecka.

Artur Szpuda

Zmarła Urszula 
Wojciechowska

Urszula Wojciechowska
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„Urszula Wojciechowska... 
Uśmiechnięta,  

pełna dobra i humoru...  
Z planami na przyszłość 

oraz pomysłami  
na życie...”

Nowa strażnica OSP ma być Centrum Bezpieczeństwa dla miasta

Tak dziś wygląda budynek OSP w Milanówku

FO
T. 

M
AT

ER
IA

Ł 
UR

ZĘ
DU

 M
IA

ST
A 

W
 M

IL
AN

ÓW
KU

FO
T. 

BE
AT

A 
PA

W
ŁO

W
IC

Z



3NR 151 (4) 27 PAŹDZIERNIKA 2021AKTUALNOŚCI

Strażacy zapewniają, że działają 
nieustannie w takich warunkach, jakie 
mają. A dodajmy, że budynek OSP prze-
znaczony jest do rozbiórki. Mieli więc 
nadzieję, że uda się rozpocząć budowę 
nowej strażnicy. A teraz? – Cóż, trzeba 
rozmawiać, dalej próbować, może uda 
się doprowadzić do porozumienia – do-
daje Wieleciński. 

\\\   Czy ta decyzja jest dobra  
dla miasta?

– Zrobiliśmy złą robotę, mogliśmy 
zgodzić się na projekt uchwały w spra-
wie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu OSP, a potem 
rozpocząć dyskusję nad samym pro-
jektem nowej strażnicy – mówi radna 
Bożena Osiadacz. – Wtedy domagać się 
od pana burmistrza wzięcia pod uwagę 
sugestii Rady Miasta itd. A tak zabloko-
waliśmy budowę nowej siedziby OSP. 

Radni głosujący przeciw zmianie 
w planie przestrzennego zagospodaro-
wania podawali jako argumenty to, że 
nie akceptują projektu nowej strażnicy 
o powierzchni ok. 2270 m2, jako zbyt 
dużej i kosztownej. Nie to jednak było 
tematem głosowania. Rada miała wyra-
zić zgodę tylko na to, aby na całej działce 
użytkowanej przez OSP, a należącej do 
miasta, można było budować. Według 
obowiązującego planu to niemożliwe 
na jednej czwartej terenu, choć na chro-
nionej części nie ma drzew ani innych 
cennych elementów. Nowy budynek 
nie mieści się na części budowlanej, a 
to dlatego, że ma być siedzibą, nie tyl-
ko Ochotniczej Straży Pożarnej, ale też 
straży miejskiej i stacji ratownictwa 
medycznego, stając się Centrum Bez-
pieczeństwa Miasta. 

– Część naszej Rady Miejskiej chce 
odwracać kolejność działań: najpierw 
trzeba uporządkować plan zagospo-
darowania przestrzennego, a potem 
jest czas na dyskusje, może nawet kon-
sultacje społeczne o kształcie nowej 
strażnicy – mówi Osiadacz. – Obawiam 

się, że postępując w ten sposób bloku-
jemy zmiany i możemy nie zapewnić 
mieszkańcom bezpieczeństwa, tak jak 
i nowych dróg czy kanalizacji. W mo-
jej ocenie trzeba do każdego projektu 
podchodzić bez emocji, dostrzegać moż-
liwość jakie stwarza. Straż pożarna? Oni 
nas chronią! Dlaczego mamy blokować 
dobre zmiany dla nich, a więc i dla nas 
wszystkich? 

\\\   Powody: „nie” 8 radnych
– Nie jesteśmy przeciwko wszyst-

kiemu, ale pomysły pana burmistrza 
nie są w pełni przemyślane – mówi 
radna Janina Moława. – Potrzebny jest 
nowy budynek dla straży, ale czy musi 
mieć ponad 2 tysiące metrów kwadra-
towych i wymagać zmiany planu za-
gospodarowania? Moim zdaniem nie. 
Oczekujemy od pana burmistrza, że 
przedstawi plan, który będzie można 
zrealizować na tej części działki, jaka 
jest przeznaczona do zabudowy oraz 
za środki, jakimi dysponujemy. Dotacja, 
którą miasto otrzymało od samorządu 
Mazowsza, to 4 mln zł, ale koszt całości 
to ponad 11 mln. Skąd pan burmistrz 
chce wziąć pozostałe środki? Czy roz-
poczynając tak kosztowną inwestycję 
jest w stanie doprowadzić ją do końca? 

Rada planu nowego budynku dla OSP 
nie może przygotować, ale może prze-
kazać panu burmistrzowi swoje suge-
stie. Dlatego zależy nam najbardziej na 
tym, aby pan burmistrz przychodził na 
posiedzenia Rady Miasta, żeby z nami 
rozmawiał. Moim zdaniem potrzebne są 
konsultacje społeczne, aby mieszkańcy 
Milanówka mogli wypowiedzieć się, czy 
chcą takiej dużej strażnicy – dodaje.

\\\   Będę jak Rejtan
– Zamierzam zrobić wszystko, co w 

mojej mocy, aby Centrum Bezpieczeń-
stwa, bo tym ma być nowa strażnica 
OSP, powstała – mówi burmistrz Piotr 
Remiszewski. – Moim zadaniem jest 
zapewnić mieszkańcom bezpieczeń-
stwo i nie dopuszczę do tego, aby ośmiu 
radnych blokowało działania służące 
miastu. Strażacy nas chronią, a są trak-
towani jak petenci, a ważny społecznie 
projekt odrzucony. Dlatego, jeśli będzie 
trzeba, to dla tego projektu będę gotowy 
zachować się jak Rejtan…

Burmistrz zapewnił także, że zrobi 
wszystko, by przyznane w tym miesiącu 
przez samorząd Mazowsza na budowę 
nowej strażnicy 4 mln zł nie przepadły.

Tekst i zdjęcia Beata Pawłowicz

Nie będzie nowej siedziby 
dla OSP

Na posiedzeniu Rady Miasta obecni byli także zastępca burmistrza Ryszard  
Raban (przy mikrofonie) oraz kierownik Referatu Planowania Przestrzennego  
i Estetyki Miasta Krzysztof Jarosz (plecami). Przy stole obrad od lewej siedzą 
radni: Jolanta Nowakowska, Janina Moława i Krzysztof Ołpiński, Hanna  
Młynarska oraz Bożena Sehn (Skarbnik Miasta)

G łównym celem przedsięwzięcia 
jest poprawa jakości środowiska 

poprzez rozwój terenów zielonych. Etap 
II, o którym mowa, obejmuje odcinek od 
ul. Przejazdowej do ul. Bolesława Prusa. 
Warto podkreślić, że przedsięwzięcie 
będzie realizowane w formule „projek-
tuj i buduj”. 

Teren ma przyciągać mieszkańców 
zielenią, a także elementami rekre-
acyjnymi. – Zadanie przewiduje wy-
konanie robót budowlanych obejmu-
jących między innymi budowę ciągu 
komunikacyjnego wzdłuż rzeki wraz 
z oświetleniem, montaż elementów 
małej architektury (ławki, kosze), bu-
dowę miejsc do wypoczynku bierne-
go oraz podestów drewnianych, labi-
ryntu wierzbowego, oraz nasadzenia 
drzew, krzewów, bylin i roślin strefy 
bagiennej – przedstawia Urząd Miasta  
Pruszkowa.

Koszt inwestycji wynosi 2 678 940 
złotych. Efekty mają być widoczne pod 
koniec listopada 2022 roku. Pruszkow-
ski magistrat zapowiada stworzenie te-
renu odpowiadającego współczesnym 
trendom.

\\\   Sadzenie drzew z dziećmi
Często odpoczywamy na łonie na-

tury i cieszymy się jej pięknem. Naszym 
celem jest troska o środowisko, czego 
dowodem jest wiele akcji społecznych. 
10 października obchodziliśmy Świato-
wy Dzień Drzewa. Z tej okazji żłobkowi-
cze, przedszkolaki i młodzież z Pruszko-
wa postanowiły zwiększyć drzewostan 
w mieście.

Prezydent Paweł Makuch oraz je-
go zastępcy Beata Czyżewska i Konrad 
Sipiera odwiedzili Żłobek Miejski nr 
3, Przedszkole Miejskie nr 14 i Szko-
łę Podstawową nr 6. 20 października 
wszyscy uzbrojeni w łopaty ruszyli 
w wyznaczone miejsce aby posadzić 
m.in. lipę czy wiśnię. – Światowy Dzień 
Drzewa obchodzony 10 października w 
połączeniu z Dniem Krajobrazu obcho-
dzonym właśnie dziś – to chyba idealny 
moment, aby zasadzić nowe drzewka, 
które upiększą krajobraz wokół prusz-
kowskich placówek oświatowych. W 
sadzeniu dzielnie pomagali nam mali 
żłobkowicze, przedszkolaki i uczniowie 
– podkreślała Beata Czyżewska.

Artur Szpuda

Rekreacja i zieleń
dokończenie ze str. 1

dokończenie 
ze str. 1
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STAROSTWO POWIATU GRODZISKIEGO  ul. Daleka 11A, Grodzisk Mazowiecki, tel. 22 300 85 22, www.powiat-grodziski.pl

P R O M O C J A

Powiat Grodziski wspólnie ze Szpitalem dąży do zwiększenia 
dostępności usług medycznych, w tym stworzenia Szpitalnego  
Oddziału Ratunkowego w powiecie pruszkowskim – obecnie SOR  
w Szpitalu Zachodnim jest jedynym w najbliższej okolicy. W 2020 r.  
na grodziski SOR zostało przyjętych 23 825 pacjentów, z czego  
40,55% to pacjenci z terenu powiatu grodziskiego. Zbyt duże ob-
ciążenie oddziału stanowi jedno z ważniejszych zagrożeń dla 
działalności Szpitala, niestety dopóki nie zostanie powołany SOR 
w jednym ze szpitali z sąsiednich powiatów, dopóty problem ten 
pozostanie nierozwiązany. Rada Powiatu Grodziskiego już dwu-
krotnie podejmowała uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska 
dotyczącego zaspokojenia potrzeb zdrowotnych mieszkańców  
w zakresie usług świadczonych przez szpitalne oddziały ratunko- 
we – na posiedzeniach w dniach 28 lutego 2019 roku oraz 25 mar-
ca 2021 roku. Efektem działań władz Powiatu jest podjęcie przez  
Ministerstwo Zdrowia i Wojewodę Mazowieckiego wstępnych działań 
zmierzających do utworzenia Szpitalnego Oddziału Ratunkowego  
w Pruszkowie.

Ponadto Powiat sukcesywnie finansuje zakup sprzętu medycz- 
nego do szpitalnych oddziałów, w tym też i SOR-u, a także współ- 

tworzy Informator medyczny Szpitala Zachodniego im. św. Jana  
Pawła II w Grodzisku Mazowieckim.

Powiat Grodziski angażuje się również w różnego rodzaju kam-
panie prozdrowotne prowadzone przez Powiatową Stacją Sanitar-
no-Epidemiologiczną oraz je dofinansowuje. Należą do nich mię-
dzy innymi akcje informacyjne „Szczepimy się” oraz „Profilaktyka  
40+”.

Powiat pełni ważną społecznie funkcję informacyjną. Poprzez za-
mieszczane na stronie internetowej Powiatu ogłoszenia i aktualności 
mieszkańcy są na bieżąco informowani o wydarzeniach mających 
na celu promocję i ochronę zdrowia, takich jak bezpłatne badania 
mammograficzne czy program bezpłatnej pomocy psychologicznej 
dla mieszkańców województwa mazowieckiego. 

Bardzo ważnym tematem jest także ochrona zdrowia psychicz-
nego mieszkańców – wyrazem tej troski jest przyjęty w 2018 roku  
Powiatowy Program Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 2018 
–2020. Zadania Powiatu w tym zakresie to m.in. zapobieganie  
zaburzeniom psychicznym, zapewnianie wielostronnej i powszech- 
nie dostępnej opieki zdrowotnej czy kształtowanie wobec osób  
z zaburzeniami psychicznymi właściwych postaw społecznych, 

a także przeciwdziałanie ich dyskryminacji. W tym celu podej-
mowano wiele działań ukierunkowanych na utworzenie Po-
radni Zdrowia Psychicznego dla dzieci i młodzieży. Ostatecznie  
ze względu na brak lekarzy psychiatrów dziecięcych oraz  
w związku z trwającą pandemią COVID-19 realizacja tego zada- 
nia przedłuża się.

Jednym z ważniejszych działań mających na celu ochronę zdrowia 
podejmowanych w ostatnim czasie przez Powiat Grodziski jest akcja 
szczepień przeciwko COVID-19 na terenie Szpitala Zachodniego. Trwa 
nieprzerwanie od końca grudnia 2020 r. Szczepienia są dostępne 
nie tylko dla mieszkańców powiatu – zaszczepieni zostali także pra-
cownicy żłobków i klubów dziecięcych, pracownicy placówek pie-
czy zastępczej oraz placówek wsparcia dziennego. Co więcej, Powiat 
działa na rzecz zwiększenia dostępności szczepień dla osób niepeł-
nosprawnych oraz ich opiekunów i przyspieszenia ich wykonywania.  
W ramach tych działań zorganizowano dowóz chętnych na szcze-
pienie do Szpitala Zachodniego. Dzięki temu  zaszczepione zostały 
osoby z tzw. grupy wysokiego ryzyka – pensjonariusze Domu Po-
mocy Społecznej w Izdebnie Kościelnym czy uczestnicy Warsztatu  
Terapii Zajęciowej.

Powiat Grodziski podejmuje wiele działań służących ochronie zdrowia mieszkańców. Jednym z nich jest dążenie do poprawy stanu opieki zdrowotnej oraz 
zapewnienia wysokiej jakości usług medycznych. Kluczową rolę odgrywa tu Samodzielny Publiczny Specjalistyczny Szpital Zachodni im. św. Jana Pawła II 

w Grodzisku Mazowieckim, który jest jednostką organizacyjną Powiatu.

Troska Powiatu o zdrowie i dobro mieszkańców 

\\\ ŻABIA WOLA

Z drewnianego kościoła  
z Skułach zdjęto wieżę. Stoi 
obok i wygląda jak mała 
kapliczka. Remont XVII-
wiecznego kościoła pod 
wezwaniem Apostołów Piotra 
i Pawła to konieczność. Dach 
przecieka, a wnętrze świątyni 
obite jest płótnem pokrytym 
iluzjonistycznymi malowidłami. 
Zabytek da się uratować, 
gdyż samorząd województwa 
przeznaczył prawie milion 
złotych unijnego wsparcia  
na remont świątyni. 

W szystko zaczęło się trzy lata te-
mu od zacieków na suficie, tam, 

gdzie jest przedstawienie Matki Bożej. 
Potem woda poszła dalej. „Na szybko” 
księdzu proboszczowi Sławomirowi 
Bogdanowiczowi udało się zorganizo-
wać naprawę dachu. Jasne jednak było, 
że to na długo nie wystarczy. Konstruk-
cja dachu była już zbyt stara i nowe 
zacieki były kwestią czasu. Kościółek 
w Skułach jest wewnątrz pokryty płót-
nem, na którym przez trzy wieki artyści 
tworzyli iluzjonistyczne obrazy, przed-
stawiające m.in. sceny z Biblii. Woda dla 
malowideł to koniec. 

\\\   Trzy lata starań
– Ksiądz proboszcz Sławomir Bog-

danowicz zabiegał o środki na remont 
kościoła, a gmina pomagała w groma-
dzeniu dokumentacji, w przygotowaniu 
projektu i wniosków o dofinansowania. 
Teraz, kiedy parafia otrzymała dotacje 
i cały ciężar inwestycji oraz odpowie-
dzialność finansowa spoczywa na księ-
dzu, nadal proboszcza wspieramy – mó-
wi Piotr Rybka wójt gminy Żabia Wo-

la. – Czuję wielki szacunek do księdza 
Bogdanowicza, że podjął to wyzwanie 
dla nas wszystkich i dla przyszłych po-
koleń. Kościół w Skułach jest wizytówką 
naszej gminy. To też najstarszy obiekt, 
który przyciąga wielu turystów. 

– Nas już nie będzie, ale dzięki re-
montowi wyjątkowy w skali kraju koś-
ciół zostanie, dlatego trzeba o niego za-
dbać – mówi ksiądz Bogdanowicz, który 
parafię w Skułach objął już 13 lat temu. 
– Dowiedziałem się, że można uratować 
kościół dzięki refundacjom. Gmina mi 
pomogła i udało się pozyskać środki od 
konserwatora, a teraz i od marszałka. 

Pozyskane środki to 180 tys. zł od 
Mazowieckiego Wojewódzkiego Kon-
serwatora Zabytków i prawie 1 mln zł 
z Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa 
Mazowieckiego na lata 2014-2020.

\\\   Pieniądze na renowacje
Dach wymaga rozbiórki, remon-

tu i konserwacji więźby, a następnie 
wykonania nowego poszycia. Ściany 
zewnętrzne, wykonane z bali modrze-
wiowych i pokryte szalunkiem, rów-

nież trzeba wyremontować, podob-
nie jak konstrukcję dzwonnicy. – Czy 
na wszystko wystarczy? – martwi się 
ksiądz Bogdanowicz. – Problemem są 
drożejące materiały i to, że przy remon-
cie budynku, który mają ponad 350 lat, 
zawsze okazuje się, że konieczne są 
dodatkowe, nieprzewidziane w kosz-
torysie prace. No i już dziś brakuje do 
domknięcia inwestycji.

– Dotacja wymaga wkładu włas-
nego – wyjaśnia Elżbieta Jankowska 
z Urzędu Gminy Żabia Wola – Dotacja 
pokrywa 80 proc. wartości kosztów 
kwalifikowanych czyli tych, które mogą 
być wzięte pod uwagę przy dofinanso-
waniu, a pozostałe 20 proc. trzeba mieć. 
Do tego jeszcze VAT do pokrycia. W tym 
wypadku to ok. 300 tys. zł.  

Parafianie pomogą księdzu w zbie-
raniu wkładu własnego. Już wielu z nich 
złożyło deklaracje o dokonywaniu re-
gularnych wpłat. W Skułach mieszka 
ok 1500 osób. Część z nich aktywnie 
wspiera poczynania proboszcza. 

– Gmina także podejmuje działania, 
by wesprzeć starania księdza – mówi 
wójt Piotr Rybka. – Poczyniono pierw-
sze kroki w celu udzielenia pożyczki ze 
środków gminy Żabia Wola. Aby zdobyć 
całość niezbędnego wkładu własnego, 
parafia dalej będzie występowała o 
kolejne środki finansowe do Minister-
stwa Kultury i Sportu oraz Ministerstwa 
Spraw Wewnętrznych i Administracji 
(Fundusz Kościelny). 

\\\   Renowacja płócien
– Wydział konserwatorski zapytał, 

czy kiedy zakończymy remont bryły 
kościoła, zaczniemy renowację płócien, 
bo one też tego potrzebują – mówi 
ksiądz. – Ale na to potrzebujemy dodat-
kowych środków. Jeśli wpłyną może 
– też ze zbiórki na stronie Zrzutka.pl, 
którą parafia rozpocznie w listopadzie 

– natychmiast zaczniemy i te prace. 
Chciałbym je przeprowadzić – dodaje. 
– Te płótna z przedrukami grafik nie 
mają dużej wartości zabytkowej, ale 
mają historyczną. Pod nimi są jeszcze 
starsze, pierwotne malowidła przed-
stawiające ornamenty, które zostały  
zamalowane.  

Kościół ma i inne tajemnice. Kilka 
dni, temu podczas remontu południo-
wej ściany, odkryto fragmenty zegara. 
Pod pierwszą belką (tzw. lisicą) widać 
cyfry. Zegar był ukryty pod oszalowa-
niem z desek, którymi pokryto ściany 
kościoła. 

\\\   Zakończenie remontu
Remont bryły kościoła ma się za-

kończyć w przyszłym roku. Przez ten 
czas w świątyni będą odbywać się msze, 
można także go zwiedzać. Warto. Koś-
ciół w Skułach to jeden najstarszych 
tego typu obiektów w Polsce, powstał 
w 1678 roku. Po 100 latach przeszedł 
gruntowny remont, podczas którego 
dobudowano zakrystię, a ściany obito 
płótnem, na którym wykonano iluzjo-
nistyczną polichromię. 

– Nasz kościół to dobro narodowe 
– mówi ksiądz Bogdanowicz. – Dlatego 
proszę o wsparcie także tych, dla któ-
rych nie jest najważniejsza wartość re-
ligijna, ale kulturowa tego obiektu. 

– Bez wsparcia ze strony marszałka 
Adama Struzika, w którego dyspozycji 
są fundusze RPO WM na lata 2014-2020 

oraz środków Mazowieckiego Woje-
wódzkiego Konserwatora Zabytków, 
renowacja architektonicznej perły Ma-
zowsza znajdującej się na terenie gminy 
Żabia Wola nie byłaby możliwa – mówi 
wójt gminy Piotr Rybka. – Przed nami 
miesiące wytężonej pracy i starań o zdo-
bycie brakujących funduszy.

Tekst i zdjęcia Beata Pawłowicz

Remont kościoła w Skułach 

Ks. Sławomir Bogdanowicz i wójt 
gminy Żabia Wola Piotr Rybka  
podczas remontu. Gmina wspiera 
księdza, drewniany kościółek jest  
wizytówką gminy

Remont XVII-wiecznego kościoła pod wezwaniem Apostołów Piotra i Pawła to 
konieczność. Inaczej liczące prawie trzy wieki, malowidła na suficie i ścianach 
przestaną istnieć

„Kościół w Skułach  
jest wizytówką naszej 

gminy. To też najstarszy 
obiekt, który przyciąga 

wielu turystów”

dokończenie ze str. 1
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Cisowianka Mazovia MTB Marathon to odbywające się od 17 
lat zawody dla pasjonatów kolarstwa. Pomysłodawcą maratonów  
rowerowych jest Cezary Zamana, kolarski mistrz Polski i triumfator 
Tour de Pologne z 2003 roku. Były reprezentant wykorzystał wielo-
letnie doświadczenie na stworzenie zawodów przyjaznych wszystkim 
rowerzystom, niezależnie od poziomu ich umiejętności.

Na listach startowych maratonu zapisują się zarówno dzieci, mło-
dzież, kobiety, mężczyźni, seniorzy jak i bardziej zaawansowani mi-
łośnicy MTB, którzy poświęcają na treningi każdą wolną chwilę.

Do kolarskiego miasteczka w Regułach licznie przybyły całe ro-
dziny. Dzieci i rodzice mogły zmierzyć się w wyścigach rowerowych. 
Uczestnicy mieli do wyboru 4 dystanse: Hobby – 5,2 km, Fit – 20,5 
km, 0,5 Pro – 40 km ora Pro 54 km.

Dla najmłodszych zawodników organizator przygotował dodat-
kową trasę, na której dopingowała dzieci rybka MiniMini. Maluchy 
otrzymały nagrody specjalne. Po wyścigach dzieci odprowadziły 
rybkę do akwarium.

W maratonie MTB wzięło udział łącznie 304 uczestników, w tym 
prawie 40 mieszkańców gminy Michałowice. Królewski dystans naj-
szybciej pokonał Karol Sładek (czas 01:51:58), mieszkaniec gminy 
Michałowice.

Na dystansie 0,5 Pro bezkonkurencyjna wśród pań była Paulina 
Jach. Zawodniczka pokonała trasę z czasem 01:44:23. Na dystansie 
0,5 Pro wśród panów najszybszy był Michał Morawski. Zawodnik 
potrzebował 01:29:46, aby dotrzeć do mety w Regułach.

17. finał Cisowianka Mazovia MTB Marathon wypadł znakomicie  
na tle innych zawodów sportowych w regionie. Organizator zaplano-

wał trasy wśród leśnych terenów zahaczających o strome podjazdy  
i urwiste zjazdy. Zawody MTB odbywały się na terenie kilku sąsied-
nich gmin. Trasy dystansów Pro i 0,5 Pro przebiegały przez gminy: 
Michałowice, Nadarzyn Brwinów i Podkowa Leśna.

Do współpracy przy planowaniu trasy wyścigu Cezary Zama-
na z Zamana Group, zaprosił Marka Długołęckiego z Komobike.  
To mieszkaniec Komorowa, lokalny miłośnik kolarstwa górskiego. 
Marek Długołęcki potrafi zlokalizować w gminie Michałowice każdą 
górkę i podjazd. Dzięki gruntownej znajomości terenów udało się 
zaplanować atrakcyjną trasę zawodów. Z pewnością dostarczyła  
ona wielu wyzwań oraz niezapomnianych emocji wszystkim uczest-
nikom maratonu.

W organizację wyścigu MTB włączyli się lokalni samorządow-
cy. – Wieńczący ten sezon maraton w Michałowicach był mara-
tonem szczególnym. Tym większe moje podziękowania kieruję  
do Pani Wójt Gminy Michałowice Małgorzaty Pacheckiej za udostęp-
nienie pomieszczeń budynku urzędu gminy oraz pobliskich terenów  
– podkreśla Cezary Zamana, dyrektor sportowy Cisowianka Mazo-
via MTB Marathon – Jednocześnie słowa uznania kieruję również 
do partnerów z samorządu gminy Michałowice, którzy pomogli  
w przeprowadzeniu tych wyjątkowych zawodów – dodaje.

W organizację zawodów MTB włączyli się również funkcjonariusze 
Komisariatu Policji w Michałowicach, Komendy Powiatowej Policji  
w Pruszkowie, Ochotnicza Straż Pożarna z Nowej Wsi i Nadleśnic- 
two Chojnów.

Maraton MTB był dofinansowany z budżetu Gminy Michałowice  
w ramach dotacji dla organizacji pozarządowych.fo
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URZĄD GMINY MICHAŁOWICE  Reguły, ul. Aleja Powstańców Warszawy 1,  Michałowice, tel. (22) 350 91 91, www.michalowice.pl

P R O M O C J A

W niedzielę, 17 października, w gminie Michałowice odbył się finał Cisowianka Mazovia MTB Marathon. To jedna z największych imprez sportowych  
w powiecie pruszkowskim. Zawody od lat cieszą się niesłabnącą popularnością wśród mieszkańców gminy Michałowice i pasjonatów kolarstwa z innych  
regionów Polski. W tegorocznym maratonie MTB frekwencja również dopisała.

Cisowianka Mazovia MTB Marathon

\\\ POWIAT PRUSZKOWSKI

Wojciech Herner został 
wybrany nowym 
członkiem zarządu powiatu 
pruszkowskiego.

K olejna odsłona zmian personal-
nych. Pod koniec września powia-

towi radni podjęli uchwałę w sprawie 
wyboru nowego wicestarosty prusz-
kowskiego. Został nim Grzegorz Ka-
miński, który wcześniej pełnił funkcję 
członka zarządu. Dotychczasowa wice-
starosta Zdzisława Zielińska zrezygno-
wała z funkcji z powodów osobistych.

Wobec zmiany funkcji przez Kamiń-
skiego, etatowym członkiem zarządu 
pozostała Agnieszka Kuźmińska, zaś 
nieetatowym – Zdzisław Brzeziński. 
Ten stan rzeczy zmienił się podczas 
XXXVIII sesji Rady Powiatu. Starosta 
pruszkowski Krzysztof Rymuza zgło-
sił kandydaturę Wojciecha Hernera na 
stanowisko członka zarządu. W głoso-
waniu 16 radnych opowiedziało się „za”, 
przeciw było 10.

Herner podziękował za przychyl-
ność radnych i krótko opisał swój 
sposób działania. – Dziękuję Radzie 
Powiatu Pruszkowskiego za wybór na 
członka zarządu. Pracę w samorzą-
dzie, wcześniej w gminie Michałowice, 
a obecnie w powiecie pruszkowskim 

traktuję jako służbę dla mieszkańców. 
Dlatego jestem zwolennikiem kompro-
misu i porozumienia jako narzędzia do 
ustalania wspólnego stanowiska. Liczę 
na współpracę z panem starostą, zarzą-
dem powiatu pruszkowskiego, jak i Ra-
dą Powiatu Pruszkowskiego dla dobra 
mieszkańców – powiedział Wojciech  
Herner.

Artur Szpuda

Herner nowym 
członkiem zarządu

Wojciech Herner (po lewej)
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\\\ MICHAŁOWICE

15 różowych skrzyneczek 
trafi do szkół na terenie gminy 
Michałowice. Celem akcji 
jest walka z wykluczeniem 
menstruacyjnym.   

P ierwsza skrzyneczka wypełniona 
artykułami higienicznymi zawisła 

w Centrum Praw Kobiet we Wrocławiu 
w grudniu 2019 roku. Od tego cza-
su w przestrzeni publicznej liczba ta 
sięgnęła blisko 2000. W akcję włączają 
się kolejne samorządy. Celem funda-
cji Różowa Skrzyneczka jest walka z 
wykluczeniem menstruacyjnym oraz 
zapewnienie dostępu do bezpłatnych 
środków higienicznych w przestrzeni 
publicznej, a także dostęp w placów-
kach oświatowych do rzetelnej edukacji 
w tym temacie.

W różowych skrzyneczkach można 
znaleźć darmowe podpaski i tampony. 
– Działamy zgodnie z zasadą: weź, jeśli 
potrzebujesz, zostaw, jeśli masz nad-
miar! – informuje fundacja. Jak podaje, 

21% uczennic w Polsce musi opuścić 
lekcje z powodu braku podpaski. W pro-
sty sposób można to jednak zmienić.

\\\   Skrzyneczki  
w Michałowicach

W szkołach na terenie gminy Mi-
chałowice pojawią się różowe skrzy-
neczki. – Jesteśmy w trakcie wdrażania 
w naszych szkołach inicjatywy fundacji 
Różowa Skrzyneczka – podaje Urząd 

Gminy Michałowice. – Zamówiliśmy do 
naszych szkół w sumie 15 skrzyneczek, 
które zostaną dostarczone do szkół już 
pod koniec października – uzupełnia.

Sześć skrzyneczek trafi do szkoły w 
Michałowicach, sześć do Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących w Komorowie, zaś 
trzy do Zespołu Szkolno-Przedszkolne-
go w Nowej Wsi.

Artur Szpuda

Różowe skrzyneczki w szkołach

W różowych skrzyneczkach można znaleźć darmowe podpaski i tampony

FO
T. 

UR
ZĄ

D 
GM

IN
Y 

W
 G

RO
DZ

IS
KU

 M
AZ

OW
IE

CK
IM

CZY WIECIE, ŻE...

Blisko 500 000 osób w Polsce nie stać na zakup podpasek i tamponów. 21% uczennic  
jest zmuszonych wyjść z zajęć szkolnych z powodu braku podpaski, a 10% w ogóle nie wychodzi  

z tego powodu z domu.
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OBWIESZCZENIE STAROSTY GRODZISKIEGO
zgodnie z art. 10 § 1 i art. 61§ 4 Kodeksu postępowania administracyjnego (t.j. Dz.U. z 2021 r. poz. 735), oraz art. 11d 
ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. – o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg 
publicznych (Dz.U. z 2021 r. poz. 784 z dnia 30 marca 2021 r.)  zawiadamiam o wszczęciu postępowania administracyjnego 
na wniosek Pana Marcina Płużyńskiego reprezentującego Zarząd Powiatu Grodziskiego w sprawie wydania decyzji  
o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej polegającej na: rozbudowie drogi powiatowej nr 1502W w zakresie 
budowy ścieżki pieszo-rowerowej na odcinku od drogi powiatowej nr 1503W do skrzyżowania z drogą nr 1501W 
oraz rozbudowa drogi powiatowej nr 1501W  od skrzyżowania z drogą nr 1502W do centrum Urszulina w gminie 
Grodzisk Mazowiecki, powiat grodziski.
W projektowanym pasie drogowym inwestycja obejmuje nieruchomości1): 
jedn. ewiden. 140504_5_0019 Książenice: działki nr ew.: 236 (236/1, 236/2), 168 (168/1, 168/2), 167 (167/1, 167/2), 166 
(166/1, 166/2), 162 (162/1, 162/2), 159/9 (159/18, 159/19), 159/8 (159/16, 159/17), 159/1 (159/14, 159/15), 159/4 (159/12, 
159/13), 251/7 (251/11, 251/12), 128 (128/1, 128/2), 129/36 (129/65, 129/66), 129/35, 129/48 (129/67, 129/68), 129/38 
(129/69, 129/70), 129/41 (129/71, 129/72), 129/49 (129/75, 129/76), 112/1, 160 (160/1, 160/2), 161/2 (161/7, 161/8), 161/1, 
161/5 (161/9, 161/10), 161/6 (161/11, 161/12)
jedn. ewiden. 140504_5_0030 Urszulin PGR: działki nr ew.:1/19 (1/23, 1/24), 1/20 (1/25, 1/26), 1/18 (1/27, 1/29, 1/28), 1/17 
(1/30, 1/31), 1/10 (1/32, 1/33), 1/12 (1/34, 1/35), 1/11 (1/36, 1/37), 6/16 (6/186, 6/187), 6/15 (6/184, 6/185), 6/3 (6/182, 
6/183), 6/34 (6/180, 6/181)
1) W odniesieniu do działek ulegających podziałowi – przed nawiasem podano numer działki przed podziałem, a w nawiasie numer działki  
po podziale. Ponadto numery działek objętych liniami rozgraniczającymi teren (nowy przebieg drogi) zostały oznaczone pogrubioną czcionką.

W istniejącym pasie drogowym inwestycja obejmuje nieruchomości: 
jedn. ewiden. 140504_5_0019 Książenice: działki nr ew.: 169/4, 138/2, 148, 136/2, 251/1
jedn. ewiden. 140504_5_0030 Urszulin PGR: działka nr ew.: 4
Nieruchomości poza pasem drogowym, na których przewiduje się przebudowę uzbrojenia    terenu:
jedn. ewiden. 140504_5_0019 Książenice: działki nr ew.: 168 (numer działki po podziale 168/2), 167 (numer działki po podziale 
działki 167/2), 129/41 (numer działki po podziale 129/72)
jedn. ewiden. 140504_5_0030 Urszulin PGR: działki nr ew.: 1/12 (numer działki po podziale 1/35), 6/16 (numer działki  
po podziale 6/187)
Nieruchomości poza pasem drogowym dla których ustala się obowiązek dokonania przebudowy zjazdów:
jedn. ewiden. 140504_5_0030 Urszulin PGR: działki nr ew. 6/16 (numer działki po podziale 6/187), 6/15 (numer działki  
po podziale 6/185)
Pouczenie: Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy oraz składania uwag i wniosków  
w przedmiotowej sprawie w siedzibie Starostwa Powiatu Grodziskiego, w Wydziale Architektoniczno-Budowlanym 
(Grodzisk Mazowiecki, ul. Daleka 11A, piętro 3, pok. 308), w terminie 14 dni od daty podania niniejszej informacji  
do publicznej wiadomości.

\\\ PRUSZKÓW

Budowa hali praktyk przy 
Zespole Szkół nr 1  
im. Stanisława Staszica 
zakończona. Samorządowcy 
dokonali odbioru budynku, 
uczniowie zyskali funkcjonalne 
sale do zajęć.

S połeczność szkolna długo czekała 
na halę, która zapewni im odpo-

wiednie warunki do rozwoju i zdoby-
wania kwalifikacji. Zwłaszcza dla osób 
szkolących się w zawodzie technik 
pojazdów samochodowych. Dotych-
czas zajęcia praktyczne odbywali oni w 
Grodzisku Mazowieckim. Budowa ha-
li praktyk pozwoli uczniom odbywać 
praktyczne zajęcia warsztatowe na 
miejscu. Za ponad 4,7 miliona złotych 
stworzono miejsce łączące trzy funk-
cje: halę warsztatów z odpowiednim 
zapleczem szatniowo-sanitarnym, sale 
zajęć dydaktycznych oraz zaplecze dla 
boiska szkolnego.

\\\   Budynek krok po kroku
Przez minione miesiące uczniowie 

i mieszkańcy Pruszkowa mogli obser-
wować kolejne etapy budowy obiektu. 
Starosta pruszkowski Krzysztof Rymu-
za, wraz z zarządem powiatu pruszkow-
skiego, dokonali odbioru inwestycji, 
która ma służyć młodzieży w jak naj-
większym stopniu.

Na parterze hali znajdują się po-
mieszczenia szatniowo-sanitarne dla 

warsztatu oraz pokój socjalny, pokój 
nauczycielski i zaplecze sanitarne. 
Mówimy tu o południowej części bu-
dynku. Z kolei na pierwszym piętrze 
stworzono dwie pracownie na 15 osób. 
Ich przeznaczeniem jest możliwość 
prowadzenia zajęć dydaktycznych bądź 
komputerowych. Zadbano również o 
pomieszczenia sanitarne. Parter i piętro 
w części południowej połączono klatkę 
schodową, która jest wyposażona w 
windę hydrauliczną.

Środkowa część budynku to hala 
warsztatowa wraz z trzema podnoś-
nikami. W północnej zlokalizowano 
zaplecze szatniowo-sanitarne dla boi-
ska. Realizując inwestycję zadbano o 
potrzeby osób z niepełnosprawnościa-
mi. Ponadto, należy zwrócić uwagę na 
instalację fotowoltaiczną, z której pozy-

skana energia zostanie wykorzystana 
do ogrzewania budynku.

\\\   Wyposażenie hali praktyk
Wartość inwestycji to ponad 4,7 mi-

liona złotych, jednak nie ma co ukrywać, 
że powstanie hali praktyk to duży krok 
w rozwoju Zespołu Szkół nr 1 i większe 
możliwości dla uczniów. Ci będą mogli 
korzystać z nowoczesnego sprzętu.

Wyposażenie hali praktyk zakupio-
no w ramach projektu „Kompetencje – 
Rozwój – Sukces”. Są to m.in. narzędzia 
i samochód do ćwiczeń praktycznych. Z 
kolei w ramach projektu „Nowoczesne 
Kształcenie – Nowe Możliwości” pla-
cówka zakupiła zespołu i części pojaz-
dów samochodowych za blisko 100 
tysięcy złotych.

Artur Szpuda

\\\ KŁUDNO STARE

Po kapitalnym remoncie 
strażnica w Kłudnie 
Starym ma odnowione 
przyłącza elektryczne 
i wodnokanalizacyjne, 
powiększoną kuchnię  
i wyremontowane wnętrza, 
zyskała również pomieszczenia 
techniczne i świetlicę.  

P rezesem OSP w Kłudnie Starym 
jest Katarzyna Makowska, sołty-

ska Kłudna Nowego. Największą akcją, 
w której brała udział było gaszenie 
pożaru magazynów 3M w Janinowie. 
W zdarzeniu uczestniczyło kilkanaście 
jednostek z całego powiatu. Razem z 
innymi strażakami niosła pomoc ofia-
rom wypadków, często tragicznych w 
skutkach, na autostradzie. 

– Jestem druhną od 2014 roku, a 
prezesem OSP od sierpnia – mówi Ka-
tarzyna Makowska. – W naszej straż-
nicy jest 54 druhów, w tym 25, którzy 
jeżdżą w teren. W ciągu roku bierzemy 

udział w około 50 akcjach ratunkowych. 
Bardzo często zdarza się, że życie kie-
rowców poszkodowanych w kolizjach 
zależy od tego, czy w wioskach wzdłuż 
autostrad są strażnice OSP, a więc też 
możliwość szybkiej pomocy – dodaje.

\\\   Uroczyste otwarcie
Podczas otwarcia burmistrzowi 

Grodziska Mazowieckiego został wrę-
czony hełm jako wyraz wdzięczności za 
remont strażnicy.

– Strażnica jest centrum życia kul-
turalnego i społecznego, jest naszą małą 
ojczyzną – powiedziała Katarzyna Ma-
kowska.

– Dziękuję za ten hełm, mój dziadek, 
który był wójtem i wybudował strażnicę 
w Kąkowej Woli, takiego hełmu nie miał, 
a ja właśnie otrzymałem i jest to dla 
mnie powód do dumy –odpowiedział 
burmistrz Grzegorz Benedykciński pod-
czas uroczystego otwarcia wyremonto-
wanej Strażnicy. 

Dzieci z wioski dodały własno-
ręczny rysunek odnowionego obiektu, 
bo w nim mieści się świetlica, która 
jest jedynym miejscem, gdzie mogą 
się spotykać, bawić i rozwijać po lek-
cjach. Aby podkreślić, że jest to dla nich 
ważne miejsce, napisały wierszyk „Ta 
świetlica, ta kochana, wciąż jest dla nas 
roześmiana! Zwalcza nudę! Gry! Zaba-

wy! Piłka nożna! Wszystko tutaj robić  
można”. 

\\\   Ważny temat
– Jestem tu, żeby podziękować stra-

żakom z Kłudna Starego, zwłaszcza że 
od czasu, kiedy powstała tu autostra-
da, ich rola się zmieniła, mają przykry 
obowiązek jechać do różnego rodzaju 
wypadków – powiedział Burmistrz 
Benedykciński. – Bardzo wam dziękuję 
za zaangażowanie, dziękuję wszystkim 
strażakom za pomoc podczas pandemii. 
Bez waszego wsparcia życie mieszkań-
ców byłoby dużo trudniejsze i niosło 
wiele niespodzianek, których dzięki 
wam unikają – myślę o skutkach awarii 
itd. Jak wiemy pożarów jest mniej, ale 
za to więcej innych wydarzeń. Jesteśmy 
wam wdzięczni i dlatego chcemy i mu-
simy o was dbać – dodał.

\\\   Czy OSP jest potrzebna? 
– Ochotnicze Straże Pożarne na 

terenie powiatu, na terenach wiejsko-
-miejskich są bardzo potrzebne, bo 
współpracują ze strażakami Pań-
stwowej Straży Pożarnej – powiedział 

obecny na uroczystości Komendant 
Państwowej Powiatowej Straży Pożar-
nej w Grodzisku Mazowieckim, star-
szy brygadier Krzysztof Tryniszewski. 
– Ściśle współpracujemy przy akcjach 
ratowniczo-gaśniczych, usuwaniu skut-
ków klęsk spowodowanych wiatrem itp. 
Udział ochotników jest bardzo ważny 
– dodał. 

\\\   Nagrody dla druhów
Podczas uroczystości podziękowa-

nia otrzymał m.in. druh Tadeusz Kowa-
lik, były komendant gminnych OSP w 
Grodzisku Mazowieckim. 

– Przez wiele lat druh Kowalik 
współpracował ze mną i stąd wiem, że 
to wyjątkowo dobry człowiek – powie-
dział burmistrz Benedykciński. – Cieszę 
się, że prezesem OSP jest pani Katarzy-
na, bardzo pani gratuluję. Nie ma co się 
tak temu dziwić, ale też wyrażam swój 
szacunek do członków OSP, że wybrali 
kobietę. Widzę tu ogromne zaangażo-
wanie i chęć działania i z tego się bardzo 
cieszę – dodał. 

Na uroczystości byli także m.in. 
zastępca burmistrza Tomasz Krupski 
i sołtysi wsi Kłudna Stare – Mirosław 
Gajowniczek i wsi Tłuste Wojciech Wło-
darski.

Beata Pawłowicz

Remont zakończony
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Hala praktyk gotowa

Nowoczesna hala praktyk
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Przed uroczystym otwarciem strażnicy: goście i dzieci ze świetlicy, która mieści 
się w budynku OSP, w strojach strażackich



7NR 151 (4) 27 PAŹDZIERNIKA 2021AKTUALNOŚCI

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

W listopadzie rozpocznie się 
kompleksowa przebudowa 
i budowa nowego odcinka 
ul. Akacjowej, która zostanie 
połączona z ul. Daleką. Dzięki 
temu ułatwiony zostanie dojazd 
do Szpitala Zachodniego  
z południowej części Grodziska 
Mazowieckiego.   

P rzebudowa i budowa nowego od-
cinka ulicy Akacjowej ma się za-

kończyć w sierpniu 2022 roku. Nowy, 
liczący 1,2 km pas jezdni będzie miał 6 

m szerokości. Wzdłuż drogi powstanie 
także chodnik oraz dwukierunkowa, 
asfaltowa ścieżka rowerowa. Ważne dla 
mieszkańców jest także to, że powsta-
nie tam oświetlenie z oprawami LED. 

\\\   Kilkanaście projektów
– W 2021 roku Gmina Grodzisk 

Mazowiecki zrealizuje kilkanaście in-
westycji drogowych – mówi Szymon 
Gawarecki z Wydziału Przygotowania 
Inwestycji i Funduszy Zewnętrznych 
Urzędu Miejskiego w Grodzisku. – Kilka 
z nich to duże inwestycje (drogi powyżej 
1,5 km.), na które także udało się nam 
uzyskać dotacje. Ważnym elementem 
każdej z tych inwestycji jest budowa 
ścieżek rowerowych, które mają wpływ 
na bezpieczeństwo zarówno rowerzy-
stów, jak i innych użytkowników ruchu 

– mówi Szymon Gawarecki. – Dodam 
jeszcze, że te odcinki dróg, które są prze-
budowywane i budowane, stanowią za-
wsze ważny element w infrastrukturze 
drogowej miasta. Dzięki tym inwesty-
cjom poprawi się bezpieczeństwo ruchu 
drogowego i komfort życia mieszkań-
ców – dodaje.

\\\   Prawie gotowa 
Na ukończeniu jest już budowa 

ulicy Marylskiego we wsi Książenice i 
odcinka ulicy Źródlanej we wsi Radonie, 
które przechodzą jedna w drugą, two-
rząc razem jeden ciąg drogowy. 

Na skrzyżowaniu ul. Marylskiego z 
ul. Mazowiecką w Książenicach powsta-

ło już nowe rondo, które usprawniło 
wyjazd z Osiedla Książenice. W dalszej 
części prac przebudowane będzie także 
istniejące już rondo – na skrzyżowaniu 
z ulicą Spacerową. 

Po zakończeniu tej inwestycji 
mieszkańcy będą mogli korzystać z  
6 m jezdni (częściowo z kostki bruko-
wej i częściowo asfaltowej), chodnika 
i dwukierunkowej ścieżki rowerowej. 
Nowa droga będzie także miała nowe 
oświetlenie LED, a także odwodnienie.

Które drogi będą przebudowywa-
ne i gdzie powstaną nowe? Mieszkań-
cy, radni i władze mogą wnioskować o 
takie inwestycje do Rady Miasta. Jeśli 
radni przyjmą wniosek, sugestie zosta-
ną wpisane do planu zadań inwestycji 
budżetowych.  

Beata Pawłowicz 

Nowy dojazd 
do Szpitala 
Zachodniego

Ulica Akacjowa przed remontem. Po jego zakończeniu będzie łączyła się z ulicą 
Daleką 
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\\\ PODKOWA LEŚNA

Staw w parku miejskim straszy 
wyglądem od kilku lat. Od 2006 
roku miasto chce i próbuje 
poddać go rewitalizacji. Dziś 
już brakuje tylko jednej decyzji 
urzędowej, aby można było 
rozpocząć prace nad renowacją 
stawu. 

J ak zapewnia burmistrz Podkowy 
Artur Tusiński, formalności są już 

na finiszu. – Brakuje już tylko decyzji 
Wydziału Zabytkowych Zespołów Zie-
leni Wojewódzkiego Mazowieckiego 
Konserwatora Zabytków zezwalającej 
na wycięcie samosiejek wokół stawu i w 
jego skarpie, abyśmy mogli przywrócić 
dawny kształt stawu, ten z lat 30. XX 
wieku, kiedy powstał według projektu 
architekta Danielewicza – Artur Tusiń-
ski. – Z literatury wiemy, że na stawie 
był też drewniany pomost, na którym 
organizowano potańcówki. I ten po-
most także chcemy odbudować.

Według zatwierdzonego przez Ma-
zowieckiego Wojewódzkiego Konser-
watora Zabytków projektu w akwenie 
zainstalowany będzie system, dzięki 
któremu staw będzie napełniony wo-
dą przez cały rok. – Co więcej, woda 
będzie czysta dzięki biologicznemu fil-
trowi błotno-kamiennemu, autorstwa 
Marcina Gąsiorowskiego, autorytetu 
w tej dziedzinie – dodaje burmistrz  
Podkowy. 

\\\   Dla mieszkańców
Do stawu wróci życie: woda, rośliny, 

ryby. Wokół stawu pojawią się space-

rujący i odpoczywający mieszkańcy i 
goście. 

– Park zacznie żyć i bić swoim 
przedwojennym blaskiem. Dzięki za-
projektowanym rozwiązaniom, więcej 
wody będzie zasilać rezerwat przyro-
dy Parów Sójek, a także dzięki samej 
konstrukcji i systemowi utrzymujące-
mu stałe lustro wody, każdy, nawet ma-
ły deszcz będzie bardziej efektywnie 
wspierać drzewa rosnące w parku ota-
czającym staw – mówi Artur Tusiński. 
– Mieszkańcy mają pretensje do bloku-
jących, że urodziły się im dzieci, które 
mają już kilka lat, a oni nigdy jeszcze z 
nimi nie byli na spacerze nad stawem. 
Miasto stara się, aby odzyskać piękno 
tego zakątka i jego historyczną wartość 
już od wielu lat – dodaje. 

\\\   Jak powstał krater
– Jest grupa mieszkańców, która 

protestami i pismami do władz i urzę-
dów blokuje nasze działania – mówi 

burmistrz Tusiński. – Stało się to przy 
ostatniej próbie rewitalizacji w 2017 
roku, kiedy zakończyliśmy pierwszy 
etap inwestycji i dokonaliśmy demon-
tażu betonowych budowli, w tym drogi 
wjazdowej dla ciężarówek do stawu. 
Później nie mogliśmy już działać dalej 
z powodu składanych przez tę grupę 
ciągłych odwołań, zawiadomień itd. Dla-
tego od 2 lat staw straszy zamiast zdobić 
miasto-ogród. 

Jeśli Wydział Zabytkowych Zespo-
łów Zieleni wyda zgodę na wycięcie sa-
mosiejek, prace ruszą, gdyż wszystkie 
pozostałe zgody miasto już ma. Najważ-
niejsza z nich jest decyzja Mazowieckie-
go Wojewódzkiego Konserwatora Za-
bytków, który wydał kolejny raz zgodę 
na dokończenie przebudowy stawu w 
parku miejskim. 

– I nadał swojej decyzji rygor na-
tychmiastowej wykonalności ze wzglę-
du na interes społeczny – dodaje bur-
mistrz Tusiński. – A to oznacza, że nie 
musimy czekać na jej uprawomocnienie.

Oby konserwator uporał się szybko 
z wydaniem decyzji i – jak poprzednio 
– nadał jej rygor natychmiastowej wy-
konalności. Prace będzie można zakoń-
czyć w ok. 2 miesiące, jeśli pozwoli na 
to pogoda.  

Beata Pawłowicz

Krater czy staw?

Wizualizacja stawu w parku miejskim, która być może po kilku latach walki  
o pozwolenia, ma szansę stać się rzeczywistością
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\\\ „KIEDY KOTA NIE MA...”            
Zapraszamy na znakomity spektakl gościnny Teatru Capitol, który od wielu lat bawi publiczność w całej Polsce.
Podróż poślubna do Saint Tropez? Tak! W dwudziestą rocznicę ślubu? Jak poradzą sobie z wzajemnymi uszczypliwościami 
dwa zabawne angielskie małżeństwa z 20-letnim stażem? Jak rozbudzić dziką namiętność w mężu fajtłapie? Jak ów próbuje 
dotrzymać kroku szwagrowi seksoholikowi? Jak zaimponować zmanierowanej zamożnej siostrze i nie zabić jej wędzonym 
łososiem? Oraz czy szczotka sedesowa z wizerunkiem pary królewskiej może pomóc w samobójstwie pięknej 20-latce? – od-
powiedzi mogą być abstrakcyjnie zaskakujące! Jedyne przewidywalne tego wieczoru, to ponad 2 godziny dobrego dowcipu, 
humoru i śmiechu do łez!
07 listopada 2021, godz. 17.00, Sala Widowiskowa Zespołu Mazowsze, ul. Świerkowa 2, Otrębusy

\\\ OTRĘBUSY
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W latach, gdy król Stanisław August 
Poniatowski był jeszcze stolni-

kiem litewskim, w czasie obrad sejmo-
wych, nie wdając się tu w szczegóły i 
daty, miało miejsce wydarzenie, które 
zadecydowało pewnie o przyszłości 
Rzeczpospolitej. Otóż Poniatowski wy-
głosił mowę, z której jasno wynikało, 
że syn ministra Augusta III Brühla nie 
powinien być w sejmie, bo nie jest Pola-
kiem. Stolnik na zakończenie tej mowy 
wyjął pałasz. Na ten gest odpowiedzieli 
posłowie też wyjęciem pałaszy i zrobiło 
się dla Poniatowskiego niebezpiecznie, 
bo Brühl miał w sejmie poparcie wielu 
posłów. Zrobiło się wielkie zamieszanie. 
Mogło się to ponoć skończyć rozsieka-
niem Poniatowskiego. Na szczęście ge-
nerał Andrzej Mokronowski wziął za 
rękę Poniatowskiego i trzymając swój 
pałasz nad głową przyszłego władcy, 
wyprowadził nieszczęsnego z izby. 
Mokronowski był w partii przeciwnej 
partii Poniatowskiego i ten gest posło-
wie zrozumieli jako hasło do ugaszenia 
temperamentów. Generał Mokronow-
ski, zanim sam zostanie marszałkiem 
sejmu w 1776 r., a później wojewodą 
mazowieckim, w czasie sejmu konwo-
kacyjnego wyjdzie z sali sejmowej ra-
zem z marszałkiem Janem Klemensem 
Branickim, Radziwiłłem i kilkoma jesz-
cze możnowładcami. Wyjście to będzie 
oznaczało protest przeciwko obradom 
sejmowym w obecności wojska carycy 

Katarzyny II. Na czele 4-tysięcznej ar-
mii panowie udadzą się do Piaseczna, 
gdzie dojdą do wniosku, że raczej nie 
mają szans przeciwstawić się armii ro-
syjskiej. Tak w wielkim skrócie i uprosz-
czeniu wyglądały wydarzenia 1764 r. 25 
listopada 1764 r. następuje koronacja 
Stanisława Augusta Poniatowskiego na 
króla Polski. Zaczyna się epoka stanisła-
wowska, kochająca malarzy, architek-
tów i... masonów. Mokronowski ucieka 
do Berlina. Wraca do kraju i otrzymuje 
od króla wybaczenie. 

Tak też rozpoczyna się historia 
dworu w Jordanowicach, wzniesione-
go dla familii Mokronowskich. Nie ma 
pewności, kto był projektantem dworu. 
Architekt Charles Pierre Coustou pozo-
stał jedynie twórcą dokumentacji, której 
treść nie została zastosowana. Dwór ma 
charakter barokowy, z wpływami kla-
sycyzmu. Parterowy, podpiwniczony 
budynek z mieszkalnym poddaszem 
składa się z wydłużonej części fronto-
wej oraz przyległego do niej skrzydła. 
Elewacja frontowa podzielona jest ryza-
litem, zwieńczonym trójkątnym szczy-
tem i z głównym wejściem do wnętrza 
dworku. Wnętrze zdumiewa, bo o ile 
bryła budynku jest dość skromna, tak 
to, co zobaczymy w środku, zaskakuje 
całkowicie. Chodzi o dekoracje ścian. 
Budynek skończony około 1782 r. został 
udekorowany wczesnoklasycystyczną 
arabeskową, polichromią wykonaną 
przez Jana Bogumiła Plerscha, nadwor-
nego malarza króla Stanisława Augusta 
Poniatowskiego. To jego prace malar-

skie można obejrzeć na ścianach np. ja-
dalni w Białym Domku w Łazienkach, są 
tam freski i projekty, ukazujące tematy i 

motywy antyczne oraz klasyczne wzory 
rzymskie, malowidła w typie groteski. 
Plersch, zainspirowany groteskami 
odkrytymi w Złotym Domu Nerona 

na Eskwilinie w Rzymie, przeniósł na 
ściany w Łazienkach swoje fantastycz-
ne malarstwo. Ściany ozdobione są róż-
norodnymi ornamentami roślinnymi i 
baśniowymi postaciami. Jordanowicki 

dwór również posiada te niesamowite 
dekoracje.

 Generał, marszałek sejmu i woje-
woda mazowiecki Andrzej Mokronow-
ski to postać nietuzinkowa. Związany 
tajemniczym małżeństwem z siostrą 
króla Izabelą z Poniatowskich Brani-
cką, urządzał ansamble masońskie w 
majątku Branickich w Białymstoku, był 
założycielem loży masońskiej „Trzech 
Braci”, wpisał się wyraźną czcionką w 
historię polskiego wolnomularstwa, a 
że ryty masońskie to przede wszyst-
kim symbole, jest możliwe, że na ścia-
nach ośmiokątnego gabinetu dworku 
jordanowickiego dekorowanego przez 
Plerscha, widnieje tajemniczy przekaz. 
Tak te malowidła opisuje pani Wanda 
Klenczon: „Rysunek delikatny, pełna sy-
metria kompozycji, szlachetne białe tło. 
Żadnej pompy, jest kameralnie i przy-
tulnie, jak na gabinecik kulturalnych 
ludzi w wiejskim ustroniu przystało. 
Ikonografia bogata, zawiła i niejasna. 
Niejasna dla nas, którzyśmy jej jeszcze 
nie rozszyfrowali… Arabeski i groteski, 
maski i medaliony, putta, rzymskie bó-

stwa i mityczne zwierzęta, wśród roślin-
nej wici hipokampy i jednorożce. Pro-
gram ikonograficzny zapewne obraca 
się wokół czterech żywiołów, sił natury 

i ich wpływu na ludzkie życie. Jest strefa 
wody, ognia, powietrza i ziemi – to da-
je się zauważyć. Ale dalej zaczynają się 
ikonograficzne schody. W »strefie po-
wietrza« siwy starzec w koronie – Zeus 

czy Boreasz, wiatr północny? Sądząc po 
spojrzeniu zimnym i pogardliwie wydę-
tych ustach obstawiałabym lodowatego 
Boreasza. Po »stronie ognia« – orzeł, 
atrybut Zeusa gromowładnego czy Fe-

niks, symbol słońca i ten, który z popio-
łów »odradza się jeszcze wspanialszy«? 
Wedle Izydora z Sewilli cudowny ptak 
o wyglądzie złociście upierzonego orła 
budował stos z gałęzi i wonnych korze-
ni, który zapalały pierwsze promienie 
wschodzącego słońca. Ginął w płomie-

niach i z martwych powstawał. Ważny 
symbol chrześcijański i masoński. Oży-
wione i zwinne, nieco frywolne sfinksy, 
pół-kobiety, pół-lwice, niby typowe dla 
epoki, mało charakterystyczne, a jednak 
twarze mają zindywidualizowane. Czy 
to zakodowane portrety?”. 

W Piasecznie pod Warszawą wios-
ną 2018 r., podczas badań archeologicz-
nych w małym dworku, odkryto deko-
racje na ścianach i jest nadzieja, że też 
są to malowidła Plerscha. Właśnie są 
odnawiane jego polichromie w Łazien-
kach Królewskich, dużo się o tym mówi 
i pisze. Warto odwiedzić te miejsca i 
przyjrzeć się tej ogromnej tajemnicy, 
jaką przekazuje malarz w swoim intry-
gującym dziele. Przy okazji ożywają i 
przywracani są z zapomnienia jego 
sponsorzy. To ważne, bo za tymi przy-
pomnieniami idzie wiedza o przeszłości 
Rzeczpospolitej. 

Małgorzata Szturomska 
Korzystałam z „Podróże po kultu-

rze, raczej małe niż duże” i z książki  
„Po pałacach i dworach Mazowsza” Ta-
deusza Jaroszewskiego i Waldemara 
Baraniewskiego 

Historia dworu w Jordanowicach

Związany tajemniczym 
małżeństwem  

z siostrą króla Izabelą  
z Poniatowskich 

Branicką urządzał 
ansamble masońskie  
w majątku Branickich  

w Białymstoku

Dwór w Jordanowicach przed remontem – Grodzisk Mazowiecki
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Freski z Jordanowic

FO
T. 

PO
DR

ÓŻ
E 

PO
 K

UL
TU

RZ
E

Freski z Jordanowic

FO
T. 

PO
DR

ÓŻ
E 

PO
 K

UL
TU

RZ
E
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\\\ PRUSZKÓW

Czwarte zwycięstwo piłkarzy 
Znicza Pruszków w sezonie. 
Żółto-czerwoni pokonali 
wicelidera eWinner II ligi Ruch 
Chorzów 2:0. 

Z nicz znajduje się w dolnej części 
tabeli i przed starciem z Niebieski-

mi piłkarzom z Pruszkowa trudno było 
wróżyć sukces. Żółto-czerwoni zremi-
sowali trzy ostatnie starcia, jednak na 
zwycięstwo czekali ponad miesiąc. 18 
września pruszkowska ekipa pokona-
ła na własnym terenie Sokół Ostróda  
3:2.

Przyjrzyjmy się teraz Ruchowi Cho-
rzów. Wicelider przegrał w obecnym se-
zonie tylko raz – u siebie z Wisłą Puławy 
2:4. Na wyjeździe Ruch zanotował pięć 
zwycięstw i remis. Dorobek 28 punktów 
po 14 kolejkach wyglądał imponująco.

Znicz nie przystępował do starcia w 
roli faworyta, a do tego u siebie wygrał 
tylko raz. Jednak analizy można odłożyć 
na bok, ponieważ wszystko zawsze we-
ryfikuje boisko. Żółto-czerwoni zaczęli 
z animuszem i energią. W 21. minucie 
groźny strzał oddał Shuma Nagamatsu. 
Ruch również miał swoją okazję. Sytua-
cji sam na sam z Piotrem Misztalem nie 
wykorzystał Damian Kowalczyk. W 34. 
minucie zapanowała radość w zespo-

le gospodarzy. Mariusz Gabrych trafił 
na 1:0. Zawodnik Znicza mógł zdobyć 
drugiego gola, ale Niebieskich uratował 
Jakub Bielecki.

W drugiej połowie Znicz kontynu-
ował dobrą grę. Bramkarz Ruchu miał 
ręce pełne roboty. Groźny cały czas był 
Gabrych, swoich sił próbował również 

Lukas Hrnciar. 24-letni Słowak w 68. 
minucie skierował piłkę w pole karne, 
niefortunna interwencja Filipa Nawro-
ckiego i gospodarze prowadzili 2:0. 
Ruch walczył do końca, jednak nie zdo-
łał pokonać Piotra Misztala.

Znicz odniósł czwarte zwycięstwo 
w sezonie i z dorobkiem 17 punktów 
zajmuje 13. miejsce w tabeli. Wicelider 
z Chorzowa przegrał drugi mecz z rzę-
du i musi oglądać się za siebie. Olimpia 
Elbląg traci do Ruchu trzy punkty. W 15. 
kolejce Znicz pojedzie do Wrocławia na 
starcie ze Śląskiem II. Mecz odbędzie się 
30 października o 13.00.

Artur Szpuda

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Zawodniczki Bogorii Grodzisk 
Mazowiecki Zofia Śliwka  
i Milena Mirecka z sukcesem 
zakończyły udział w turnieju 
WTT Youth Star Contender. 
Tenisistki sięgnęły po srebrny 
medal prestiżowych zawodów.

P rzez cztery dni we Władysławowie 
rywalizowały czołowe zawodniczki 

oraz zawodnicy Europy i świata w kate-
gorii do lat 15 i 19. Dla Śliwki i Mireckiej 
start w zawodach wiązał się z ogrom-
nym prestiżem. Młode tenisistki Bogorii 
wystąpiły z orzełkiem na piersi i grały 
imponująco. Śliwka to mistrzyni Polski 

kadetek, zaś Mirecka młodziczek. Obie 
stworzyły fenomenalny duet, który po-
konywał kolejne rywalki.

Śliwka i Mirecka rozpoczęły zmaga-
nia od 1/8 finału. Na początek na drodze 
tenisistek Bogorii stanęły Zrinką Rebić i 
Christina Singeorzan. Rywalki nie miały 
za wiele do powiedzenia. Śliwka i Mire-
cka rozdawały karty w tym meczu, cze-
go efektem wynik 3:1. Polki kontynuo-
wały dobrą grę, co dało im zwycięstwo 
w rywalizacji z Marią Vidaković i Sene 
Smailji 3:1. Zacięte było półfinałowe 

starcie z Rosjankami Aleksandrą Bo-
kovą i Esenią Shirokovą, ale Polki miały 
więcej zimnej krwi i wygrały 3:2. Śliw-
ka i Mirecka wyszły z trudnej sytuacji, 
bo przegrywały 1:2. W czwartym secie 
wygrały do 11. Tie-break niezwykle za-
cięty, ale to Polki triumfowały do 9.

Finał zaczął się wyśmienicie dla 
Śliwki i Mireckiej, które pokonały 11:8 
Annett Kaufmann i Blancę Mei Rosu. 
Kolejne sety należały jednak do Niemki 
i Rumunki. Rywalki triumfowały 3:1. 
Polki cieszą się ze srebrnego medalu.

\\\   Miłosz w 1/8 finału
We Władysławowie zaprezentował 

się Miłosz Redzimski. Na początek za-
wodnik Bogorii rywalizował w grupie, 
gdzie wygrał dwa starcia. Polak prze-
grał z Chorwatem Ivorem Banem 2:3. 
Redzimski wszedł z grupy z drugiego 
miejsca i w 1/8 finału trafił na mistrza 
Europy juniorów Kaya Stumpera. Polak 

wygrał pierwszą partię, ale kolejne pad-
ły łupem Niemca.

W grze podwójnej Redzimski grał z 
Szymonem Kolasą. Nasi reprezentanci 
pokonali duet Ban/Csaba Andras 3:1 i 
awansowali do ćwierćfinału. Tam nie 
dali rady Samuelowi Kulczyckiego i Ma-
ciejowi Kubikowi przegrywając 2:3. Ci 
jednak w półfinale ulegli późniejszym 
zwycięzcom turnieju – Danielowi Rin-
dererowi i Kayowi Stumperowi.

\\\   Grand Prix Mazowsza
Młodzi zawodnicy Bogorii rywalizo-

wali w Grand Prix Mazowsza Kadetów. 
Na drugim stopniu podium rywalizację 
zakończył Kamil Sadowski, który w fi-
nale przegrał z Maciejem Janikiem. Tuż 
za podium znalazł się Tomasz Fabisiak. 
Gracz Bogorii starcie o trzecie miejsce 
przegrał z Dawidem Budzichem.

Artur Szpuda

Znicz pokonał  
wicelidera

Mirecka i Śliwka ze srebrem

Znicz odniósł czwarte zwycięstwo w sezonie i z dorobkiem 17 punktów  
zajmuje 13. miejsce w tabeli
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Zawodniczki Bogorii sięgnęły po srebro
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Młode tenisistki  
Bogorii wystąpiły  

z orzełkiem na piersi  
i grały imponująco

Znicz nie przystępował 
do starcia w roli 

faworyta, a do tego  
u siebie wygrał tylko raz

\\\ PORAŻKA POGONI             
Piątą porażkę w sezonie zanotowała Pogoń Grodzisk 
Mazowiecki, która przegrała z Olimpią Elbląg 0:1. Zwy-
cięską bramkę dla rywali w 21. minucie zdobył Hubert 
Krawczun.
Dla Pogoni była to druga porażka z rzędu. W 13. kolejce gro-
dziszczanie przegrali na wyjeździe z Garbarnią Kraków 1:2. 
Na zwycięstwo Pogoń czeka od pięciu spotkań. Ostatni raz 
wygrała 19 września, kiedy to pokonała Pogoń Siedlce 2:1.
W 15. kolejce Pogoń podejmie u siebie Chojniczankę Chojni-
ce. Spotkanie odbędzie się 30 października o 13.00.

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI
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Zgodnie z art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1363) zawiadamiam, że dnia 
20.10.2021 r. została wydana decyzja nr 29/2021 zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej 
obejmującej rozbudowy drogi powiatowej 3121W ulicy Warszawskiej w Jaworowej, gmina 
Raszyn w zakresie wykonania dwukierunkowej drogi dla rowerów i rozbudowy chodnika  
w ramach realizacji programu „Budowa Zintegrowanych Sieci  Tras Rowerowych w Gminie Raszyn 
– Zadanie III”.
Inwestycja obejmuje następujące działki:
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (pas drogowy): 
obręb 0007, miejscowość Jaworowa:
Jaworowa (obręb 7): działki nr ew.: 453/2, 34/13 (działka powstanie z podziału działki 34/10), 35/1 (działka 
powstanie z podziału działki 35), 36/1 (działka powstanie z podziału działki 36), 37/8 (działka powstanie 
z podziału działki 37/5), 38/3 (działka powstanie z podziału działki 38/1), 38/5 (działka powstanie  
z podziału działki 38/2), 48/17 (działka powstanie z podziału działki 48/12), 54/3 (działka powstanie  
z podziału działki 54/2).
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone: 
brak.

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy 
urzędu (poniedziałek i środa 8:00-18:00, wtorek i czwartek 8:00-16:00, piątek 8:00-14:00) w Wydziale 
Architektury Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, sala WOM,  
parter, stanowisko nr 8. W tym celu proszę zarezerwować termin wizyty poprzez internetowy  
system kolejkowy na stronie internetowej http://www.powiat.pruszkow.pl/ w zakładce Mieszkańcy  
– Zarezerwuj wizytę. Alternatywnie można przyjść do siedziby urzędu bez rezerwacji i oczekiwać  
w kolejce. W obu przypadkach proszę telefonicznie (22 738 14 77) z wyprzedzeniem co najmniej 
jednodniowym poinformować osobę prowadzącą sprawę o planowanym terminie wizyty w celu 
zagwarantowania możliwości zapoznania się z aktami w wybranym terminie. 

OBWIESZCZENIE
o wydaniu decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej

Zgodnie z art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1363) zawiadamiam, że dnia 
15.10.2021 r. została wydana decyzja nr 28/2021 o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej 
obejmującej rozbudowę drogi powiatowej 3121W ulicy Warszawskiej w Jaworowej, gmina  
Raszyn w zakresie wykonania jednokierunkowej drogi dla rowerów w ramach realizacji  
programu „Budowa Zintegrowanych Sieci Tras Rowerowych w Gminie Raszyn – Zadanie IV” 
na działkach nr ew.: 453/2, 767 (767/1, 767/2), 317 (317/1, 317/2), 318/2 (318/3, 318/4) w Jaworowej 
(obręb 7), gm. Raszyn.
W odniesieniu do działek ulegających podziałowi – przed nawiasem podano numer działki przed 
podziałem, w nawiasie numery działek po podziale, numery działek objętych liniami rozgraniczającymi 
teren (nowy przebieg drogi) zostały oznaczone pogrubioną czcionką.
Inwestycja obejmuje następujące działki: 
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji: 
Jaworowa (obręb 7): działki nr ew.: 453/2, 767/1 (działka powstanie z podziału działki 767), 317/1 (działka 
powstanie z podziału działki 317), 318/3 (działka powstanie z podziału działki 318/2).
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone:
nie dotyczy.

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy  
urzędu (poniedziałek i środa 8:00-18:00, wtorek i czwartek 8:00-16:00, piątek 8:00-14:00) w Wydziale 
Architektury Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, sala WOM, 
parter, stanowisko nr 8. W tym celu proszę zarezerwować termin wizyty poprzez internetowy 
system kolejkowy na stronie internetowej http://www.powiat.pruszkow.pl/ w zakładce Mieszkańcy  
– Zarezerwuj wizytę. Alternatywnie można przyjść do siedziby urzędu bez rezerwacji i oczekiwać 
w kolejce. W obu przypadkach proszę telefonicznie (22 738 15 62) z wyprzedzeniem co najmniej 
jednodniowym poinformować osobę prowadzącą sprawę o planowanym terminie wizyty w celu 
zagwarantowania możliwości zapoznania się z aktami w wybranym terminie. 

OBWIESZCZENIE
o wydaniu decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej

OBWIESZCZENIE STAROSTY GRODZISKIEGO
Zgodnie z  art. 10 § 1 i art. 61 § 4 kodeksu postępowania administracyjnego (Dz.U.2021.735 t.j.) oraz art. 11d ust. 5 ustawy  
z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych 
(Dz.U.2020.1363 t.j. ze zm.), zawiadamiam o wszczęciu postępowania administracyjnego w dniu 11.10.2021 r. na wniosek 
Inwestora – Zarządu Powiatu Grodziskiego, w sprawie wydania decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji  
drogowej polegającej na: „budowie drogi powiatowej nr 1502W od drogi powiatowej nr 1501W do granicy powiatu  
wraz z rozbudową skrzyżowania z drogą nr 1501W na rondo w gminie Grodzisk Mazowiecki, powiat grodziski”.  
Inwestycja obejmuje nieruchomości: 140504_5.0019 wieś Książenice gmina Grodzisk Mazowiecki – dz. nr ew.: 148,  
136/2, 136/1 (136/3, 136/4), 159/5, 159/7 (159/10, 159/11), 112/1 (112/2, 112/3), 251/1, 251/2 (251/9, 251/10), 124  
(124/1, 124/2), 123 (123/1, 123/2), 113, 111/32 (111/33, 111/34), 111/30 (111/35, 111/36), 108/3 (108/8, 108/9), 108/2  
(108/6, 108/7), 108/1 (108/4, 108/5), 107/10 (107/11, 107/12), 106/1 (106/5, 106/6), 106/2 (106/3, 106/4), 130/1 
(130/2, 130/3), 114/1 (114/3, 114/4). Nieruchomości, z których korzystanie będzie ograniczone, na których ustala się  
obowiązek dokonania przebudowy sieci uzbrojenia terenu 140504_5.0019 wieś Książenice gmina Grodzisk Mazowiecki  
– dz. nr ew.: 135, 136/1 (136/3, 136/4), 159/7 (159/10, 159/11), 111/32 (111/33, 111/34)
W odniesieniu do działek ulegających podziałowi – przed nawiasem podano numer działki przed podziałem, a w nawiasie 
numery działek po podziale. Ponadto numery działek objętych liniami rozgraniczającymi teren (przebieg drogi) zostały 
oznaczone pogrubioną czcionką. Pouczenie – Uwagi i wnioski dotyczące przedmiotowej sprawy należy zgłaszać w terminie 
14 dni od daty podania niniejszej informacji do publicznej wiadomości w siedzibie Starostwa Powiatu Grodziskiego  
w Wydziale Architektoniczno-Budowlanym (Grodzisk Mazowiecki, ul. Daleka 11A).

 

Zamów ogłoszenie REKRUTACYJNE 
tel. 786 202 066



11NR 151 (4) 27 PAŹDZIERNIKA 2021OGŁOSZENIA

DAM PRACĘ 

Zatrudnię magazyniera, kompletacja 
zamówień warunki chłodnicze,  
nocna zmiana (5 nocy w tygodniu).  
Piaseczno ul. Techniczna 2 hala J.  
Kontakt 515-090-488 

Zatrudnię Montera do pracy przy monta-
żu wodomierzy, ciepłomierzy, podzielni-
ków. Umowa o pracę, samochód, telefon 
służbowy, niezbędne narzędzia. Praca od 
poniedziałku do piątku. Tel. 516 025 684 

Od zaraz pomocnik przy produkcji 
okiennic aluminiowych. Po okresie 
próbnym umowa o pracę. Praca  
w Piasecznie. Dzwonić 09:00 - 16:00, 
517308650 

KASJER - SPRZEDAWCA STACJA SHELL  
UL. SŁONECZNA 300/302  
05-506 LESZNOWOLA 511-846-542 

Pracownik fizyczny. 18 netto.  
508 003 136 

Zatrudnię pracowników do produkcji 
kebabów (składacz, streczowacz),  
tel. 606 259 458 

Zatrudnię pracowników do rozbioru 
drobiu, tel. 606 259 458, 604 735 489 

Kucharz do kuchni wegetariańskiej,  
Mysiadło, tel. 603 68 65 61  

SZUKAM PRACY  

Handlowiec, kat. B, pół etatu, weekendy 
Tel. 504 140 209 

Opieka 24h/dobę 604400244

USŁUGI  

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  

samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655 

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Malowanie, glazurnictwo, podłogi i pane-
le, szybko i solidnie tel. 669 945 460

PROJEKTY MEBLI PRODUKCJA  
TEL. 502 222 960 

KUCHNIE,SZAFY,GARDEROBY,PANELE, 
MEBLE NA WYMIAR,TEL. 723 533 233

Remonty, złota rączka, Tel. 609 009 213  

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem tel. 505 591 721

Hydraulika, gaz, domki, mieszkania  
Tel. 602 651 211

Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352 

Kominiarz tel. 500 214 632 

Meble na wymiar, kuchnie, 608027564

Przeprowadzki tel. 505 591 721

Elektryk tel. 666 890 886

Tynki maszynowe 533125444

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

Naprawa, krycie dachów,  
tel. 511 928 895 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Ocieplenia, elewacje, tel. 730 358 998

Dachy - pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605

Dachy papą termozgrzewalną, obróbki, 
tel. 502 473 605

Hydraulik naprawy, tel. 698 185 911

Renowacja mebli, tel. 510 266 143

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214

KUPIĘ  

Kupię działkę, budowlaną, usługową, 
rolną. Tel. 601-065-056 

Kupię ciągniki rolnicze, stare motocykle 
Tel. 721-029-688 

KUPIĘ STARY MOTOCYKL sprawny  
lub zepsuty tel. 578 895 990

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418   

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

Skup aut na kasację 508206738

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Sprzedam 4,30 h na pograniczu  
gminy Prażmów i gminy Chynów  
tel. 608 867 053

Działki budowlane 800 m2 k. Prażmowa, 
tel. 602 770 361

Dom drewniany na działce 250 m2  
w Grójcu, tel. 692 349 218

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Kupię las, okolice Prażmowa,  
tel. 602 770 361     

Kupię mieszkanie lub dom.  
Może być do remontu lub zadłużone. 
Zakup za gotówkę.  
Tel. 518 775 360, Marcin  

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 

1-ka 480 Para 300/Os + Licz 885828884                    

NAUKA 

Matematyka, 664 438 144    

ZDROWIE 

Boli? Pomagamy tam gdzie  
inne metody zawodzą Wibroterapia  
- zabiegi bezpłatne w Piasecznie  
Tel 665 442 303

Psychoterapia, konsultacje - 660 565 007, 
www.psychoterapiagorakalwaria.pl 

Wizyty domowe dentysty-chirurgia,  
protetyka-509 717 247

PROTEZY ZĘBOWE NAPRAWA  
TEL. 502 031 221

Dom Opieki „Róża” 604424729

MATRYMONIALNE  

Szukam partnerki 50+ Tel. 793 198 725     

FINANSE  

ANTYWINDYKACJA. ODDŁUŻANIE  
Z CHWILÓWEK I POŻYCZEK  
POZABANKOWYCH. UPADŁOŚĆ  
KONSUMENCKA. RESTRUKTURYZACJA 
ZADŁUŻEŃ DLA FIRM I ROLNIKÓW  
Z WPISEM DO MSIG. 690-016-555

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

Zamów ogłoszenie DROBNE za DROBNE tel. 786 202 066
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